
Høringssvar fra Udsatterådet vedr. kompenserede besparelsesforslag 2023 

CVV: 

Nr. 1: Ingen kommentarer 

Nr. 2: Ingen kommentarer 

Nr. 3: Ingen kommentarer 

Nr. 4: Godt. Findes disse boliger, hvad skal det ske, hvis de ikke gør? Bekymring for andet behov for støtte 
fx støtte efter servicelovens § 85. 

Nr. 5: Ingen kommentarer   

Nr.6: Det er bekymrende at ensomme ældre kan blive endnu mere ensomme. Ideen med det frivillige på 
nuværende tidspunkt er ikke gennemtænkt. Hvilken frivillig organisation kan varetage opgaven? Og kan de 
frivillige varetage opgaven? Kan man finde sådan en frivillig organisation? Hvis man ikke kan finde en 
frivillig organisation, hvad sker der så? 

Nr.7: Ingen kommentarer 

 

CBF: 

Nr.1: Det er bekymrende, fordi man har en forventning om Barnets lov skal reducere krav om udarbejde af 
undersøgelsen. Det er bekymrende, at børn og familier stilles dårligere og der kan risikeres at nogen ikke 
får tilbud om en undersøgelse.  

Nr. 2-3: Ingen kommentarer 

Nr. 4: Rådet er mest imod dette forslag. Det er disse timer, der giver institutioner mulighed for at rumme 
børn med udfordringer, også akut og uden lange forløb med at søge om hjælp i kommunen og indhente 
dokumentation på enkelte barn. Det kan kun give en besparelse på den lange bane at give dem frirum til let 
og ubureaukratisk, at støtte op mod børn der måske ellers ender i dyrt specialtilbud med belastede 
sygemeldte forældre.  

Nr. 5: Ingen kommentarer 

Nr. 6: Uforstående overfor at besparelse på kriminalitetsforebyggende indsatser. At reducere 
gadeplansmedarbejderne fra 4 til 2 kan på ingen måde forsvares, hverken overfor medarbejderne eller over 
for borgere i Ishøj.  

Gadeplansmedarbejderne gør en stor indsats i at forebygge at børn og unge ender i kriminalitet og ved at 
skære i medarbejderne, kan man kun blive bekymret for disse børn. Den opgave som 
gadeplansmedarbejderne løfter nu, og med god succes, vil de ikke kunne med færre medarbejdere. Og det 
kan på den lange bane ende i flere udgifter for kommunen, hvis man ikke fanger de unge før det er for sent. 
At alle børn og unge er samlet på Gilbroskolen nu, kan skabe problemer, da det ikke er meget opsyn. Og det 
kan være bekymrende, at børn og unge i denne målgruppe har mindre voksenopsyn. 

 

 



Nr. 7-8: Kommunen kan ikke nedlægge en frivillig organisation. Der kan laves en uddannelsesstop i en 
periode. De to foreninger blev til virkelighed, fordi man vil skabe tryghed i Ishøj, hvilket man stadig vil. 
Støtte op om to foreninger skaber en fælles interesse for alle borgere i Ishøj. Der burde stadig støttes op 
om foreningerne med uddannelsestop. Hvad betyder at støtte op om meget begrænset omfang?  

Rådet forstår ikke det beløb man kan spare, og at det ikke kan få det redegjort, hvilket er meget 
bekymrende.  

Nr. 9: Det er svært at komme med et høringssvar, da præsentationen er diffus.  

Hvad indebærer dette skoletilbud? Hvilket børn drejer det sig som? Har man kompetencer til at opstarte 
tilbuddet? Hvilken informationer har de adspurgte forældre fået, når tilbuddet stadig er under udvikling? 

Nr.10: Ingen kommentarer.   

Forældrerådet var med til at udarbejde høringssvaret, som Udsatterådet har godkendt.  

 

 

Nedenstående opsamling fra Udsatterådet blev fremlagt på mødet i Social- og 
Sundhedsudvalget den 20. april og på ØPU’s møde den 24. april 2023 

Opsamling fra Udsatterådet vedr. besparelsesforslag i CBF vedr. budget 2023 

Endeligt høringssvar fra Udsatterådet udarbejdet inden behandlingen i Byrådet. 

Udsatterådet er generelt bekymret for alle besparelsesforslag på de forebyggende områder 1-5. 

 
1: Reducering §50 team 

 Det er bekymrende da loven ikke er endeligt vedtaget. 
 Det er bekymrende at man ikke kan få lavet en §50 undersøgelse, hvis man ønsker det. 
 Det er fint med besparelsen hvis der er den reduktion i lovgivningen, som der lægges op til. 

2: Mindre tale-/høre-pædagogisk bistand i dagtilbud og skoler 

 Det er bekymrende, da det kan have direkte konsekvenser for børn.  

 
6-8: Reducering af gadeplansindsats med 50%, nedlæggelse af Baba og Bydelsmødre 

 Reduktionerne er uforstående. 
 Bydelsmødre – Forslag om at man stopper for uddannelse midlertidigt frem for nedlæggelse og det 

er vigtigt at pointere at bydelsmødre er en frivillig forening, der vil fortsætte uanset hvad. 
 Hvordan kan der være en fuldtidsmedarbejder på Baba/Bydelsmødre? (hvordan hænger budget og 

omkostninger sammen?) 
 Det er bekymrende at frivillig forening og gadeplansindsats nedlægges, fordi det er også 

forebyggende arbejde. 
 Baba og Bydelsmødre skal ikke nedlægges. 



 Gadeplansindsatsen skal ikke reduceres. 

 
10: Besparelse i Tandpleje i 2023 

 Det er fint, hvis det er fordi pengene ikke er blevet brugt. 

 
Udsatterådets høringssvar til besparelsesforslag i CVV vedr. budget 2023 

1: Afvente ibrugtagning af nye plejehjemsboliger 

 Ingen kommentarer 

2: Nedjustere budget til køb af sociale tilbud fx botilbud 

 Ingen kommentarer 

3: Nedjustere budget til køb af eksterne tilbud for stofmisbrugsbehandling 

 Ingen kommentarer 

4: Tilbyde borgere på krisecentre egen bolig hurtigere 

 Er det tilstrækkeligt med boliger? 

5: Reducere udgifter til aktivitets- og samværstilbud efter serviceloven § 104 ved at opnormere 
rådgivere 

 Det bør præciseres at det kun er eksternt tilbud. 
 Det bør præciseres hvad der ligger i opgaver ud over kerneopgave. 
 Begrebet overkompenseres bør omformuleres til at det er tilpasning til behov/forbrug. 

6: Nedlæggelse af klippekortordning 

 Vil det være bæredygtigt hvis frivillige overtog opgaven? 
 Ved vi om der er nogle frivillige organisationer der vil varetage opgaven? 
 Modstand og obs at frivillige ikke skal løfte alt 
 Hvordan skal hjemmeplejen have tid til at etablere det? 

7: Nedlæggelse fest for frivillige  

 Festen kan nedlægges, da det er blevet til en pensionistfest og gavner ikke det frivillige arbejde.  
 Tidligere blev der holdt reception i byrådssalen med fejring af dem der fik en pris og det var en god 

ordning. 

 


